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A ls je Matthéüs 19 leest, ontdek je dat al-
leen overspel een Bijbelse grond is voor 
echtscheiding, zegt Hennie Zwanenburg. 
„Bijbels gezien mag je dan uit elkaar gaan. 

Het hoeft natuurlijk niet. Binnen De Vluchtheuvel zien 
we ook dat er herstel mogelijk is. Er zijn echtparen die 
gaan vechten voor hun huwelijk na overspel en er sa-
men sterker uit komen. Dat is heel mooi! 

Als je de Bijbel erop naslaat, zie je dat echtscheiding 
haaks staat op de overtuiging van een christen. Op je 
trouwdag beaam je in de kerk dat het huwelijk door 
God ingesteld is en een verbond voor het leven is. 

Daarnaast is het huwelijk, als het goed is, een afspie-
geling van de liefde tussen Christus en Zijn bruid. In 
Efeze 5 lees je hoe groot de liefde van Christus tot Zijn 
bruid is. Daar kunnen we veel van leren en een groot 
voorbeeld aan nemen.” 

Zijn alle andere oorzaken om te scheiden 
ongeoorloofd?
„Dat is een heel moeilijke vraag. Soms is er sprake van 
mishandeling, verslaving of een ernstige psychiatrische 
stoornis. Dan wordt het heel ingewikkeld. 

Je ziet de strijd bij mensen. Er is geen sprake van 
overspel, maar het is ook niet veilig. Wat dan? Daarvan 
vind je geen voorbeelden in de Bijbel. Bijbels gezien is 
er dan geen grond om te scheiden. 

Het is dan allereerst belangrijk om deze mensen niet 
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„Ik zeg altijd: ‘Blijf maar porren  
in dat vuurtje onder je huwelijk’”

Het huwelijk is als het goed is een afspiegeling van de liefde tussen Christus en Zijn bruid. Mede 
daarom is echtscheiding zo erg, vindt Hennie Zwanenburg. „Daarnaast zijn de gevolgen van een 

scheiding enorm. Er zijn alleen verliezers.”
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✦ CV ✦ in de kou te laten staan, maar er voor ze te zijn. Om met 
hen te zoeken naar hulp of herstel. We hebben een God 
van wonderen. Als er berouw en bekering plaatsvinden, 
kan er soms aan herstel gewerkt worden. 

Toch gaat dat in de praktijk niet altijd zo. De veilig-
heid van mannen, vrouwen of kinderen is heel belang-
rijk. Dus er moet dan gezocht worden naar een oplos-
sing. Soms is dat scheiden van tafel en bed. Laten we 
vooral barmhartig zijn richting deze mensen. Ze zitten 
vaak in diepingrijpende en moeilijke situaties en elk 
geval is weer anders. Pastorale begeleiding is hierbij 
wezenlijk en van groot belang.”

Waarom is echtscheiding zo erg?
„Het huwelijk is als het goed is een afspiegeling van 
de liefde tussen Christus en Zijn bruid. Dat geeft al 
voldoende aan hoe erg een gebroken huwelijk is. Daar-
naast is het dus een verbond voor het leven. Je bent 
samen één. Niet alleen op seksueel gebied, maar als 
het goed is op alle gebieden van het leven. 

Ik vergelijk het weleens met twee papiertjes die op 
elkaar geplakt zijn. Als je die losmaakt, raken de blaad-
jes beschadigd. Zo is het met echtscheiding. Er zijn 
alleen verliezers. 

Er ontstaan wonden en daarvan zullen altijd littekens 
blijven bestaan. Dat merk, voel en ervaar je. Het raakt 
alles van jezelf en je wordt ermee op jezelf teruggewor-
pen. Wie ben ik? En wie is de Heere voor mij? Waar is 
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mag nooit 

onderaan het 
prioriteitenlijstje 

bungelen”
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Hij nu? Zulke vragen kunnen bovenkomen en je kunt je 
eenzaam en onbegrepen voelen. Dat hakt erin. 

Daarnaast heeft het enorme impact op eventuele kin-
deren. Houden van je man of vrouw is een van de beste 
dingen die je je kind mee kunt geven. In zo’n veilige 
thuissituatie, een warm nestje, leert het kind hoe het is 
om van iemand te houden en dat er van je gehouden 
wordt. 

Bij een scheiding lijkt het alsof een kind met z’n ene 
been op de ijsschots van vader staat en met z’n andere 
been op de ijsschots van moeder. Het voelt alsof hij of 
zij uit elkaar getrokken wordt.”

Heb je tips voor echtparen die volgens de Bijbel 
willen leven?
„Als ik huwelijkstoerusting geef, zeg ik altijd: ‘Blijf maar 
porren in dat vuurtje onder je huwelijk!’ Blijf als vrouw 
tegen je man zeggen dat je de beste vent van de we-
reld hebt. En als man tegen je vrouw dat je zo blij met 
haar bent en dat je het niet beter had kunnen treffen. 

Investeer in je huwelijk en zorg dat je tijd en aan-
dacht voor elkaar hebt. Blijf de verbinding met elkaar 
zoeken, al kan de praktijk weerbarstig zijn, ook als er 
kinderen zijn en je druk bent met van alles. 

Het huwelijk mag nooit onderaan het prioriteitenlijst-
je bungelen. Je hebt elkaar keihard nodig. Ook commu-
nicatie is superbelangrijk. 

Eigenlijk zijn er drie basisbehoeften als het gaat om 
relaties. De eerste is: Zie je mij? Weet je wat me be-
zighoudt? Waar ik mee worstel, waar ik blij van word 
en wat ik nodig heb? De tweede is: Ben je er voor mij? 

Ben je mijn steun en toeverlaat op wie ik kan rekenen? 
En op wie ik kan terugvallen als ik het even niet weet? 
En de derde is: Waardeer je mij? Waardeer je wat ik 
allemaal doe en welke vader/moeder ik ben?”

Hoe moet je als christen omgaan met mensen die 
gescheiden zijn?
„Als er sprake is van echtscheiding, zie je dat er snel 
over iemand gepraat wordt. Maar het is belangrijk om 
mét iemand te praten. Stel vragen, luister en zoek wat 
iemand nodig heeft. Heeft hij of zij rust nodig? Of juist 
een luisterend oor? Of is het fijn dat de kinderen elke 
zaterdag mee kunnen draaien in jouw gezin? 

Kijk niet alleen naar de situatie, maar zie de mens in 
die situatie. Misschien kun je het gedrag van een per-
soon niet goedkeuren, maar die persoon blijft overeind.

Wat ook belangrijk is: begrip tonen voor iemand in 
scheiding is nog geen instemmen of toestemmen met 
de scheiding. Al ben je het er niet mee eens, je kunt wel 
begrip tonen voor de situatie.”     ✦

„Bij echtscheiding 
ontstaan wonden. De 
littekens ervan zullen 
altijd blijven bestaan”
Henn ie  Zwanenburg 


